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سرویس سیاســی - عضو کمیسیون تلفیق 
لایحه برنامه هفتم توسعه بر لزوم رفع موانع رشد و 
شکوفایی زنان در لایحه برنامه تاکید کرد و گفت در 
همین راستا پیشنهاداتی برای تغییر در لایحه برنامه 
داده شده که از جمله آنها تغییر ساختار مشاوران امور 

بانوان دستگاه هاست.
فاطمــه قاســم پــور در توضیــح تغییرات 
صورت گرفتــه در فصــل زنان و خانــواده برنامه 
هفتم توسعه در مجلس گفت: کمیسیون اجتماعی 
موضوعات مهم و مرتبط با لایحه برنامه هفتم توسعه 
در حوزه زنان را پیش از تقدیم لایحه دولت به مجلس 
آغاز کرد و بعد از ارسال لایحه نیز دقیق تر به بررسی 
آن پرداخت و مواردی را اصلاح کرد و پیشــنهادات 
الحاقی نیز داشت. وی با اشاره به تاکید سیاست های 
کلی برنامه هفتم توسعه بر دو موضوع تحکیم نهاد 
خانواده و رفع موانع رشد و شکوفایی زنان گفت: با 
همین رویکرد محورهای اصلی برنامه در دو بخش 
زنان و خانواده شــفاف و احکام مختلف حول این 
محورها طراحی شد. ضمن آن که چند موضوع مهم 
و ضروری را هم در برنامه مدنظر قرار گرفت.قاسم 
پور با اشــاره به رویکرد مجلس در فرآیند اصلاح 
بخــش زنان و خانواده لایحه دولت گفت: با توجه 
بــه این که در حوزه زنان در سیاســت گذاری هنوز 
نتوانسته ایم به اجماع حداکثری دست یابیم، سعی شد 
با استفاده از ظرفیت حداکثری کارشناسی و تعریف 
فرآیندهایی، تا حد امکان مشــارکت کارشناسان را 
داشــته و در تعامل با ایشان بتوانیم این مسیر را طی 
کنیم.این عضو کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه 
با بیان اینکه اصلاحاتی در لایحه متناسب با بند ۱۵ 

سیاست های کلی برنامه هفتم صورت گرفت، افزود: 
زنان ما از ابتدای انقلاب اسلامی تاکنون توانسته اند 
ظرفیت ها و اســتعدادهای خــود را در زمینه های 
مختلف به خصوص زمینه های پژوهشــی، علمی، 
ورزشــی و عرصه های دیگر تقویت کنند منتها به 
اندازه ای که زنان توانمند و تقویت شــده اند کمتر از 
این توانمندی ها در اداره کشــور استفاده شده است 
لذا نیازمند رفع موانع و تســهیل شرایط برای زنان 
هستیم در همین راستا در اصلاح برنامه هفتم توسعه 
مواردی در بخش هایی نظیر دانش بنیان، حمایت از 
تعاونی ها و کسب و کارهای زنان، خانه های خلاق 
و نوآوری، زیرساخت های شتاب دهی نوآوری در 
نظر گرفته شد.وی با اشاره به بخش خانواده در برنامه 
هفتم توسعه گفت: با توجه به اینکه در سیاست های 
کلی برنامه هفتم بر تحکیم خانواده تاکید شــده، با 
مشــورت با جمع کارشناسی اصلاحاتی در بخش 
خانواده اعمال شــد. در لایحه دولت موضوع زنان 
سرپرست خانوار به درستی مورد توجه قرار گرفته 
بود که البته این ماده نیازمند بازنویسی و بازطراحی 
بــود که این اقــدام صورت گرفــت. ضمن آن که 
موضوعاتی نظیر زنان روســتایی و هویت دختران 
نوجوان نیز به احکام کمیته اضافه شــده است. این 
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد:  از ســال گذشته در کمیسیون اجتماعی در 
هر کدام از این موارد در تعامل با کنشگران آن عرصه، 
دســتگاه های مربوطه و کارشناسان طی فرآیندی 
متمرکز نقاط چالش را و رویکرد مطلوب مداخله را 
مشخص کردیم و حکم آن تعریف شد. احکام نهایی 
در این موضوعات مجدد با کارشناسان و کنشگران 

هر بخش مورد بازبینی قرار گرفت.
 یکی دیگــر از پیشــنهادات در برنامه ایجاد 
تغییراتی در ساختار مشاورین امور بانوان دستگاه ها 
و همچنین معاونت امور زنان و خانواده است. باید 
ســاختار اجرایی مرتبط با حوزه زنــان و خانواده 
تغییراتی داشــته تا بتواند ماموریت های خود را به 
خوبی انجام دهد. عضو کمیسیون اجتماعی مجلس 
شورای اسلامی افزود: پس از نهایی شدن پیشنهادات 
اصلاحی و الحاقی کمیته، این پیشنهادات مجدد با 
جمع حــدودا ۱۰۰ نفره ای از کارشناســان حوزه 
زنــان و خانــواده و همچنین مراکز پژوهشــی و 
دانشگاهی مرتبط به شور گذاشته شده است؛ نکات 
جمع آوری شده در کمیته زنان و خانواده کمیسیون 
تلفیق برنامه هفتم توســعه مورد بررسی نهایی قرار 
خواهد گرفت و در پیشنهادات اصلاحی و الحاقی 

لحاظ خواهد شد.

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس تشریح کرد:

جزییاتی درباره فصل زنان و خانواده برنامه هفتم توسعه در مجلس

نان گران شد

۲ سوال از وزیر 

روایت چمران 

۴۰۰ میلیون دلار 

در اثر بی تدبیری 

گران نمی شود

هشدار به این ۹ بانک

پیشنهاد گازی روسها 

شبکه سازی مردمی 

اخبار ویژه ...

نان قوت غالب مردم بوده و پس از ۳ سال قیمت آن در بعضی استان های 
کشــور افزایش یافته است. در مشــهد نان بربری از ۱,۱۵۰ تومان با افزایش 
حدود ۴۳ درصدی به ۱,۶۵۰ تومان در یک هفته اخیر رسیده است. نان لواش 
با افزایش حدود ۲۴ درصدی ۵۲۵ تومان شده است؛ در حالی که ابتدای سال 
تاکید شده بود قرار نیست قیمت نان تغییر کند شاهد افزایش قیمت انواع نان 
در چند استان کشور هستیم؛ در حالی که هیچ یک از تشکل های فعال در حوزه 
آرد و نان کشــور حاضر به گفت و گو نیســتند اما خبرها از افزایش نرخ نان 
در حدود ۱۳ اســتان حکایت دارد. همچنین عنوان می شود تا پایان مرداد این 
تغییر قیمت ها برای سایر استان ها از جمله استان تهران نیز اعمال خواهد شد.

وزیر کار، به منظور پاسخگویی به سوال تعدادی از نمایندگان در نشست 
کمیســیون اجتماعی حضور پیدا کرد و در نهایت به دلیل عدم اقناع ۲ نفر از 
نمایندگان از پاســخ های ارائه شده سوالاتشان جهت بررسی به صحن علنی 

مجلس ارسال شد.

مهدی چمران در نشست خبری خود با خبرنگاران به دو حادثه رخ داده 
طی در ســطح شــهر تهران اشاره و اظهار کرد: متاسفانه در این دو روز شاهد 
حوادت تلخی در منطقه ۱9 )خلازیر، شهرک احمدیه(  و منطقه ۲۰ بودیم. وی 
ادامه داد: متاســفانه برخی افراد سودجو و مافیای ساخت وسازهای غیرمجاز 
که در گذشته نیز برای رسیدن به اهدافشان از اسلحه و از افراد شرور استفاده 
می کردند، اقدام به ساخت وسازهای غیرمجاز در  منطقه ۱9  کرده اند که روز 
گذشــته در محل ذکر شده چند ساختمان غیرمجاز فروریخت که در پی این 
حادثه ۵ نفر جان خود را از دســت دادند. رئیس شــورای شهر تهران درباره 
نمای ساختمان های غیرمجاز و ناپایدار منطقه ۱9 و بویژه محدوده خلازیر و 
شهرک احمدیه  گفت: این ساختمان ها به گونه ای احداث شده که حتی با چشم 
هم می توانیم ناپایداری آنها را ببینیم و همانطور که گفته شد روز گذشته بر اثر 
فروریزش این ساختمان ها ۵ نفر از جمله دو نفر از عوامل انتظامی و ۳ نفر از 

شهروندان جان خود را در این حادثه از دست دادند.

مخبــر معاون اول رییــس جمهور با بیان اینکه هر صحنه خطری که در 
کشور وجود داشــته، خبرنگاران حاضر بوده اند؛ به دوران جنگ تحمیلی و 
حضور مردم در عرصه دفاع مقدس اشــاره کرد و گفت: در زمان بروز بحران 
ها نیز خبرنگاران برای انعکاس مســائل مردم همواره حضور داشته اند. وی 
یادآور شد که در تاریخ کشوری سراغ نداریم که ۵۰ هزار نفر را از کشورهای 
مختلف جمع کنند و هزینه های آنها را بپردازند تا علیه کشوری اغتشاش کنند 
اما غربی ها خواننده های دنیا را که چندین میلیون دنبال کننده داشتند، جمع 
کردند تا علیه جمهوری اســلامی ایران همخوانی کنند. وی با اشاره به اینکه 
آمریکا حدود ۴۰۰ میلیون دلار برای تقابل رسانه ای با ایران هزینه کرده است، 
به موفقیت دولت ســیزدهم برای کنترل اوضاع و بازگشت آرامش به کشور 
اشــاره کرد و گفت: آخرین هجمه آنها این بود که تمام رســانه ها را برای به 

خیابان آوردن مردم در ایام اغتشاشات بسیج کردند ولی توفیق نیافتند.

محمد عطریانفر عضو شــورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی در 
مصاحبه با روزنامه سازندگی، ارگان مطبوعاتی این حزب، به تحلیل شرایط 
کنونی اصلاح طلبان پرداخته اســت، این مصاحبه در روزی منتشر شده است 
که پیش ثبت نام انتخابات مجلسی دوازدهم آغاز شده است و جبهه اصلاحات 
به صورت چراغ خاموش درحال ورود به این عرصه اســت اما هنوز سازوکار 
انتخاباتی و تشکیلاتی آنها مشخص نیست.عطریانفر به سال 8۴ اشاره می کند 
کــه اصلاح طلبان با از دســت دادن قوه مجریه، قــدرت را به حریف واگذار 
کردند، وی می گوید: آن زمان از خاتمی خواستیم در رفت وآمد با حاکمیت و 
نیروهای رقیب به ســمت دستاوردهای بیشتر گام بردارد. وی می گوید: از آن 
تاریخ تا امروز ظرف دو دهه، واقعیت این است که اقدام درخور و شایسته ای 
انجام نشده که باهمبستگی و تقویت روزآمد، نیروهای درون اصلاحات را به 
نقطه امیدبخشی برسانیم و روزبه روز در اثر بی تدبیری دچار ریزش شدیم و 

این انفعال، بدنه اصلاحات را به خود گرفتار کرده است.

میعاد صالحی مدیرعامل شــرکت راه آهن در نشســت خبری سفرهای 
اربعین، با بیان اینکه قیمت بلیت قطار در ایام اربعین هیچ گونه افزایشی نخواهد 
داشت، گفت: قیمت بلیت انواع قطار در ایام اربعین کمتر از ۴۰۰ هزار تومان 
خواهد بود و هیچ گونه افزایشــی پیدا نمی کند. وی با بیان اینکه حوزه حمل 
و نقل ریلی برای جابه جایی زائران حسینی برنامه ویژه در پیش دارد، گفت: 
امسال ۳ برابر بیشتر از میزان معمول تابستان به زائران خدمات رسانی می کنیم 

و برای ۶۰۰ هزار نفر صندلی در نظر گرفته ایم. 

بانک مرکزی در ابلاغیه ای خطاب به مدیران عامل 9 بانک )بانک های ملت 
، صادرات ایران ، رفاه کارگران ،گردشگری ، اقتصاد نوین ، بانک شهر، ایران زمین 
، پاسارگاد و سامان( با اشاره به شکایت های مردمی واصله و نتایج بررسی های 
میدانی انجام شده در این بانک تاکید کرد: بانک های عامل باید مراتب تسهیل 
پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و فرزندآوری را فراهم کنند و نباید از 

متقاضیان این تسهیلات، ضمانت های فراتر از حدود قانون طلب کنند.

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران گفت: روس ها به ما پیشنهاد تبدیل به هاب 
گازی و هاب انرژی را داده اند و تیم تخصصی ما هم اکنون در روسیه مستقر است 

و توافقاتی در این حوزه صورت گرفته و امیدواریم کار به خوبی پیش برود.

محمد مهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در آئین اختتامیه 
دومین دوره مهرواره هوای نو گفت :  انقلاب محصول این اربعین ها اســت. 
رهبر معظم انقلاب اسلامی نیز در دهه هشتاد و پس از رژیم بعثی این سنت 
بزرگ را به حماسه ای برای زنده نگه داشتن ارزشهای دینی و انقلابی تبدیل 
کردند. این شــبکه بزرگی که این جریان در آن رشــد و نمو پیدا کرده اصیل و 
مردمی است که این شــبکه نامش هیأت های حسینی است. وزیرفرهنگ و 
ارشاد اسلامی تاکید کرد: این هیأت ها سابقه هزار ساله دارند. نهضت بزرگ 
امام در وضعیت خفقان همه جانبه رشد پیدا کرده است. اگر ضعف رژیم های 
حاکم دلیل اصلی حذف آنها بود حتماً رژیم های جلوتری از پهلوی در صف 
انتظار حذف بودند. آن شبکه ای که انقلاب از آن استفاده کرد و امام به قدرت 
ماورایی آن آگاه بود با خوانشی مجدد از واقعه عاشورا و محرم و با استفاده از 
شبکه هیأت ها توانست چنین انقلابی را رقم بزند. در آن زمان رادیو تلویزیون 
و شبکه اجتماعی نبود. اسماعیلی با تاکید بر اینکه انقلاب متکی بر هیأت های 
حســینی اســت، گفت: هیچ مکتبی به غیر از اهل بیت قدرت شــبکه سازی 

مردمی را ندارد. 

نوری رئیس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس:

در مجلس یازدهم شتر سواری دولادولا را 
با استفاده از اصل ۸۵ دنبال می کنند  

ســرویس سیاســی- غلامرضا نوری رئیس 
فراکسیون مســتقلین ولایی مجلس شورای اسلامی 
درخصوص گزارش ۷۰ ماده ای لایحه حجاب و عفاف 
که روز گذشته مجلس به صورت استمزاجی تصمیم 
به بررسی آن طبق اصل 8۵ قانون اساسی گرفت و قرار 
است این مســاله در صحن علنی مطرح شود، گفت: 
من به شــخصه مخالف این گزارش ۷۰ ماده ای بودم و 
برای این گزارش هم پیشنهادات و اصلاحات زیادی 
داشــتم، به تبع و اولی تر از آن با اصل 8۵ی شدنش هم 
کاملا مخالفم چون این اتفاق فرصت بررسی و اصلاح 

را از نمایندگان و صحن مجلس می گیرد.
 شتر ســواری دولادولا را با استفاده از 

اصل ۸۵ در مجلس یازدهم دنبال می کنند
وی ادامه داد: پیش بینی من این است که اگر بحث 
بررسی براساس اصل 8۵ قطعیت پیدا کند این گزارش 
با این ۷۰ ماده ای که پر از اشکال تهیه شده بود ۱۵-۱۰ 
درصد بدتر از این هم خواهد شــد و از آن کمیســیون 
اصل 8۵ خارج خواهد شد. به نظر من این مساله اصلا 
برای جامعه خوب نیست و مناسب حال فعلی جامعه ما 

نخواهد بود و کار درستی انجام نخواهد شد.
نماینده مردم بستان آباد در مجلس در پاسخ به این 
ســوال که »تعدد رجوع به اصل 8۵ این برداشت را به 
ذهــن متبادر می کند که گویی این اصل 8۵ در مجلس 
یازدهم کشف شده است، زیرا در مجالس گذشته کمتر 
مشاهده می کردیم که برای بررسی طرح هایی تا از این 
انــدازه مهم مانند طرح جوانی جمعیت، طرح صیانت 
یا هر اسمی که بعدا گذاشتند و یا همین طرح حجاب 
و عفاف، بررســی طبق اصل 8۵ پیشنهاد شود«، عنوان 
کرد: به نظر من علت این اســت کــه در این مجلس 
موضوعات بحث برانگیزی مطرح می شود و علیرغم 
اینکه نمایندگان می دانند کار مفیدی نیست ولی قاطبه 
آن ها در عین حال نمی خواهند به این اذعان کنند که کار 
مفیدی نیست، یعنی به نوعی شتر سواری دولادولا را 
با استفاده از اصل 8۵ در مجلس یازدهم دنبال می کنند.

 وقت موضوع مهم و پرهزینه ای شود، از 
بیان آن ها و تکرار آن ها خودداری می شود

وی ادامه داد: شــما محتواهایی که به این شکل 
مطرح شــد را ببینید همین حجاب، بحث صیانت یا 
جمعیت، این ها همه مســائلی هستند که بحث های 
زیادی نسبت به آن ها وجود دارد و تقریبا آحاد و اقشار 
جامعه یعنی تقریبا تمام جمعیت کشور را تحت تاثیر 
قــرار می دهند. خب موضوعــی به این مهمی چرا در 
صحن علنی بررسی نشود؟ برای اینکه همه می دانند که 
این کار ایراد و اشکالات اساسی دارد ولی در عین حال 
نمی توانند آن اشــکالات را بگویند. رئیس فراکسیون 
مســتقلین مجلس تصریح کرد: این باعث می شود که 
یک جوری از زیر آن در بروند یا همان تعبیر شتر سواری 
دولادولا که از یک طرف هم قانون شود و بعضی نهادها 
و بعضی اشــخاص خوششان بیاید و از آن طرف هم 
مردم نشنوند و رأی ندهند. به همین خاطر یک حالت 
بینابینی پیدا شــده به نام اصل 8۵ که هر وقت موضوع 
مهم و پرهزینه ای اســت و آحاد جامعه با آن سروکار 
دارند چون ظاهرا تصمیم بر خلاف منافع جمع و جامعه 
گرفته می شــود، از بیان آن ها و تکرار آن ها خودداری 

می شود.
لایحه اشکالات اساسی زیادی دارد

 لایحــه به نــزاع اصلی وارد نشــده اما 
می خواهد راهکار به ما بدهد؟!

نوری در خصوص اینکه در جزئیات این گزارش 
به نظر می رسد مواردی وجود دارد که مورد نقد فراوان 

باشــد و جامعه نسبت به آن واکنش منفی داشته باشد، 
به ویژه بحث جریمه های مالی که حتی کار را به جایی 
رسانده که در افکار عمومی به کنایه می گویند انگار قرار 
است از این محل بودجه تامین شود، گفت: متاسفانه بله، 
این هم مستفاد می شود و از این مواد و جریمه هایی که 
در این مواد آمده این برداشت را هم عده ای حق دارند 
که داشته باشــند. این لایحه ایراد و اشکالات اساسی 
زیــادی دارد از جمله بی توجهی به شــرایط موجود 
جامعه، شــرایط اجتماعی، غفلت از روح شــریعت 
اسلامی یعنی عقلانیت و اخلاق در تنظیم لایحه، اینکه 
بــه محل اصلی نزاع که در بحث روســری و حجاب 
شرعی اســت اصلا وارد نشده است؛ خب چطور به 
محل اصلی نزاع وارد نشده، به مباحث اصلی و مبنایی 
وارد نشده اما می خواهد راهکار به ما بدهد؟ طبیعتا این 
نقص دارد یعنی نقص را در دل خودش دارد و باید به 

این توجه شود.
 لایحه به جــای مواجهه علمی و معرفتی 
با مساله حجاب مواجهه حیثیتی و هویتی با 

آن دارد
این قانــون در نهایت موجب تشــدید و 

تسریع عفاف زدایی از جامعه می شود
این گزارش مواجهه علمی و معرفتی با مســاله 
حجاب ندارد بیشــتر مواجهه حیثیتی و هویتی دارد، 
برداشت این است که این لایحه ای که تنظیم شده و قرار 
است به قانون تبدیل شود، در نهایت موجب تشدید و 
تســریع عفاف زدایی از جامعه می شود، همچنین یک 
پیش فرض »این همانی« بین حکم شرعی و الزام قانونی 
در گزارش وجود دارد که این مساله دارای اشکال است 
و درست نیست. از سوی دیگر در برخی از کلیدواژه ها 

ابهامات و کلی گویی هایی وجود دارد.
تناســبی بین جــرم و مجــازات در این 

گزارش نیست
نماینده مردم بســتان آباد در مجلس با اشــاره به 
مجازات هــای مندرج در گــزارش، تاکید کرد: هیچ 
تناســبی بین جرم و مجازات در این گزارش نیست، 
در برخی مــوارد مجازات را دوبار دارد اعمال می کند 
مثلا اگر کسی کارمند یک مجموعه ای است و براساس 
این قانون تخلفی مرتکب شود، یک بار در قوه قضاییه 
رسیدگی می شود بعد از آن رسیدگی و مجازات یک بار 
دیگر باید به حراست مجموعه محل اشتغال اعلام شود 

که این هــا را ببرند در تخلفات اداری دوباره مجازات 
کنند. ما کجا داریم که یک مجرم را به خاطر یک جرم 
که یک مجازات دارد، دوبار مجازات کنیم؟ به هر حال 
این گزارش ۷۰ ماده ای آن هدفی که طراحان لایحه که 

قوه قضاییه بوده داشته را تامین نمی کند.
نمی دانیــم این گزارش را باید خروجی و 

دستپخت چه نهادی بدانیم
وی تصریح کرد: از ســوی دیگر من نشــنیدم و 
ندیدم طی این روزهایی که محتوای لایحه منتشر شده 
از حوزه های علمیه و از مراجع تقلید کسی این را تایید 
کند و بگوید که این طرح خیلی خوبی اســت و این را 
رأی بدهیــد و اجرا کنید که خیلی خوب اســت. این 
گزارش اصلا با فرمایشــات و گفتمان رهبری نسبت 
به جوانان و شهروندانی که بدحجاب هستند اما دل در 
جبهه اســلام و انقلاب دارند، جور در نمی آید یا مثلا 
با صحبت های شــهید سلیمانی و نگاهی که ایشان به 
جوانان داشتند هم تناسبی ندارد. نوری در ادامه عنوان 
کــرد: من نمی دانم با چه نگاه هایی این گزارش تنظیم 
شده است، ما الان این گزارش را خروجی کجا بدانیم؟ 
بگوییم ما در کشور دانشگاهی مانند دانشگاه امام صادق 
داریم و این خروجی دانشگاه امام صادق است؟ یا مثلا 
موسسه ای مانند موسسه امام خمینی)ره( در قم داریم 
که این ها سال هاســت در این حوزه فعالیت می کنند و 
این گزارش خروجی آن ها است؟ بالاخره این خروجی 

و دستپخت چه کسی و چه نهادی است؟ 
مســیر لایحه با تصمیم استمزاجی بدتر 

شد
وی افزود: یعنی این همه کار و تلاش در حوزه ها 
از نظــر علمی و فرهنگی بگوییم خروجی اش این ۷۰ 
ماده است که می خواهد این را تبدیل به قانون کند و با 
یک معضلی در جامعه براساس آن برخورد کند؟ قطعا 
ان شاء الله اینجوری نیست و من ندیدم که از حوزه های 
علمیه، از دانشگاه ها و مراکز خردورزی بگویند که بله 
این لایحه خوبی تنظیم شده است و همه کمک کنیم؛ 
بلکه برعکس همه هشدار می دهند که مراقب باشید، 
بــا این نتیجه نخواهیم گرفت. ایــن لایحه در آخر به 
حجاب زدایــی و عفاف زدایی در جامعه منجر خواهد 
شد و مشکلاتی را برای کشور ایجاد خواهد کرد، ولی 
خب الان مســیر لایحه با تصمیم استمزاجی بدتر هم 

شد.

رئیس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس گفت: علت رجوع به اصل هشتاد و پنج در مواردی همچون جوانی جمعیت، صیانت و یا حجاب این است که 
در این مجلس یک موضوعات بحث برانگیزی مطرح می شود و علیرغم اینکه نمایندگان می دانند که کار مفیدی نیست ولی قاطبه آن ها در عین حال نمی خواهند به 

این اذعان کنند که کار مفیدی نیست، یعنی به نوعی شتر سواری دولادولا را با استفاده از اصل ۸۵ در مجلس یازدهم دنبال می کنند.

بــه نظر من علت این اســت کــه در این مجلــس موضوعات بحــث برانگیزی مطرح 
می شــود و علیرغــم اینکه نمایندگان می دانند کار مفیدی نیســت ولــی قاطبه آن ها 
در عیــن حــال نمی خواهند به ایــن اذعان کنند که کار مفیدی نیســت، یعنی به نوعی 
شــتر ســواری دولادولا را با اســتفاده از اصل ۸۵ در مجلس یازدهم دنبال می کنند.

ســرویس سیاســی - عضــو 
کمیســیون تلفیق برنامه هفتم مجلس 
گفت: معتقدم اگر قرار اســت تفکیکی 
در وزارت صمت صورت بپذیرد، این 
مســئله به ابتدای دولت آینده موکول 
شود. حبیب الله دهمرده نماینده زابل در 
مجلس شــورای اسلامی در خصوص 
مخالفت با تشــکیل وزارت بازرگانی 
گفت: ببینید اصل اینکه باید به ساختار 
بازرگانی در کشــور خیلی بیشــتر از 
وضعیت فعلی توجه شود، بدیهی است، 
همچنین اصل اینکه متاسفانه سیستم شبکه توزیع کشور ما رها شده است و الان 
هرکسی هرکاری دلش می خواهد می کند هم به نظر من خیلی ملموس و آشکار 
اســت و باید به نظام شبکه توزیع و نظام بازرگانی داخلی و خارجی توجه بسیار 
ویژه ای شــود. وی ادامه داد: اما آن چیزی که من معتقدم این اســت که با ساختار 
فعلی یعنی همین وزارت صنعت، معدن و تجارت و توجه و تمرکز بیشتر به حوزه 
معاونت بازرگانی داخلی و بازرگانی خارجی می شود خلاء موجود را پر کرد.  عضو 
کمیسیون تلفیق برنامه هفتم مجلس تصریح کرد: وزارت بازرگانی پس از انقلاب 
چندین مرتبه ادغام و مجددا تفکیک شده است. سوال این است که اگر تفکیک این 
وزارتخانه لازم بود، پس چرا مجدداً تصمیم به ادغام آن گرفتیم و بالعکس. مسئله 
دیگر این است که وزارت صمت به تازگی دچار تغییر و تحولات مدیریتی شده و 
آقای علی آبادی تنها چند ماه است که اداره امور این وزارتخانه را در اختیار گرفته 
اســت. وی افزود: با تشکیل وزارت بازرگانی، تمام زمان وزیر صمت باید صرف 
این شــود که چگونه بخش های مرتبط با بازرگانی را از وزارت صمت جدا کند. 
علاوه بر این مناقشات، اختلاف نظراتی هم بر سر تفکیک سازمان های زیرمجموعه 
وزارت صمــت به وجود خواهد آمد که انرژی آقای علی آبادی را خواهد گرفت. 
دهمرده درباره اینکه تصویب لایحه تشکیل وزارت بازرگانی نیازمند دو سوم آرای 
نمایندگان مجلس بوده، خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه تشکیل وزارتخانه جدید 
موجب افزایش حجم دولت خواهد شد، این مسئله خلاف قانون برنامه ششم است 
و از این منظر حتما باید دو سوم نمایندگان به آن رای می دادند و بنده نسبت به عدم 
رعایت این موضوع از ســوی هیئت رئیسه مجلس اعتراض دارم. وی در واکنش 
به درخواست تعدادی از نمایندگان برای مسکوت گذاشتن بررسی لایحه تشکیل 
وزارت بازرگانی در مجلس یازدهم عنوان کرد: بنده در جریان چنین درخواستی 
قرار نگرفته ام اما قطعا از آن حمایت می کنم و معتقدم اگر هم قرار است تفکیکی 

در وزارت صمت صورت بپذیرد، این مسئله به ابتدای دولت آینده موکول شود.

ســرویس سیاســی - عضــو 
کمیسیون امور داخلی کشور در مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه استیضاح 
وحیدی را به صــلاح نمی دانم، اظهار 
داشت: نمایندگان اولویت کار خود را 

بر رفع مشکلات کشور بگذارند.
حسین محمدصالحی دارانی در 
واکنش به اصــرار برخی از نمایندگان 
بر استیضاح وزیر کشور بیان داشت: با 
توجه به وضعیت اقتصادی و اجتماعی 
کشــور اســتیضاح وزیر را به صلاح 
نمی دانم، از ابتدا مخالف هرگونه اســتیضاح در این دولت بودم . عضو کمیسیون 
امور داخلی کشور و شوراها تصریح کرد: بخشنامه ای از سوی معاون سیاسی وزیر 
کشور اعلام شد که مورد اعتراض برخی از نمایندگان قرار گرفت و بندهای از این 
بخشنامه حذف شد. وکلای ملت انتظار دارند که وزرات کشور با طمانینه، همراهی 
و همکاری بیشتری با نمایندگان داشته باشد. نماینده مردم فریدن اصفهان با اشاره 
به تلاش دشــمنان نظام برای ضربه زدن به وحدت قوای ســه گانه اظهار داشت: 
برای امنیت و آرامش مردم نیاز به همراهی و همدلی بیشتر مسوولان نظام است در 
شرایط فعلی هم طرح استیضاح به صلاح کشور نیست. وی خطاب به نمایندگان 
تاکید کرد: نمایندگان با سعه صدر بیشتری به مسائل توجه کنند و اولویت کار خود 
را بر رفع مشکلات کشور بگذارند. ماجرای تقاضای استیضاح وزیر کشور به نامه 
معاون سیاسی و رئیس ستاد انتخابات وزارت کشور برمی گردد که از استانداران 
و فرمانداران درخواست شده بود با توجه به قرار گرفتن در سال پایانی مجلس که 
انتخابات نیز در اسفند امسال برگزار می شود، به جهت ایجاد عدالت تبلیغاتی میان 
داوطلبان ورود به مجلس، دســتگاه های اجرایی استان ها در برنامه های دولتی و 
افتتاح پروژه های عمرانی از نمایندگان مردم آن شــهر یا استان در مجلس دعوت 
نکننــد. با این حال به گفته محمد باقر قالیباف رئیس مجلس، بندهای ۲، ۴، ۶ و ۷ 
این بخشنامه که مربوط به موارد مذکور بود، که با دستور وزیر کشور از بخشنامه 
انتخاباتی حذف شــد؛ اما برخی نمایندگان مجلس علی رغم برطرف شدن علت 

اعتراض آنها، همچنان بر استیضاح وزیر کشور اصرار دارند.

ســرویس سیاسی - تحلیلگر مسائل سیاســی گفت: جناحی که به دنبال 
یکدست ســازی است یک منطقی پشــت کار خود دارد و آن منطق این است که 
نمی تواند با دیگران رقابت کند. در واقع نمی تواند بازی را بر اســاس گفت وگو، 
ارزش، اخلاق و هرچیز دیگری که مورد تایید مردم اســت آغاز کند چون بازنده 
است. عباس عبدی تحلیل گر مسائل سیاسی درباره گزارش اخیر کیهان علیه برخی 
رسانه ها گفت: به طور کلی جناحی که به دنبال یک دست سازی است علتی پشت 
این کار خود دارد و آن علت این است که نمی تواند با دیگران رقابت کند. در واقع 
نمی تواند بازی رقابتی را بر اساس گفت وگو، ارزش، اخلاق، علم و هرچیز دیگری 
که مورد تایید مردم است، آغاز کند؛ چون بازنده است. وی افزود: بنابراین تنها راه 
برای آنها این اســت که دیگران را مســدود و  حذف کرده و راه را روی آنان ببندند. 
در انجام این روش و سیاســت نیز برای خود محدودیتی قائل نیستند. امروز یک 
عده را می خواهد حذف کنند و اگر موفق شدند، فردا به ترتیب یک عده دیگر را 
حذف می کنند. هرچه جلوتر می روند به هســته مرکزی نیروها نزدیک می شوند، 
در نتیجه تنها و تنهاتر خواهند شد. این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: سیاست 
این افراد سیاســت پارادوکسیکالی هم است. می خواهند با حذف دیگران حیات 
داشته باشند اما نمی دانند با حذف دیگران موجبات حذف و نابودی خودشان هم 
فراهم می شود. اتفاقی که از طرف آنان علیه رسانه های مستقل رخ داده است از قبل 
هم بوده و خیلی غیرطبیعی نیست. بنابراین هرچه سریع تر و بیشتر این مسیر رخ 
دهد، نابودی خودشان را تشدید می کنند و اگر راه گفت وگویی هم وجود نداشته 
باشد آینده تیره خواهد شد. روزنامه کیهان پیش تر در یادداشتی با عنوان تأمین مالی 
رسانه های معاند از طریق همراه اول را متوقف کنید! ضمن معاند خواندن رسانه هایی 
که دارای مجوز وزارت ارشاد هستند، از برخی اسپانسرها خواسته بود تبلیغات در 

این رسانه ها را متوقف کنند.

دهمرده  عضو کمیسیون تلفیق برنامه هفتم مجلس:

با تشکیل وزارت بازرگانی تمام وقت 
وزیر جدید صمت صرف جداسازی 

بخش بازرگانی خواهد شد

عضو کمیسیون امور داخلی کشور:

اولویت نمایندگان باید حل مشکلات 
کشور باشد

واکنش عباس عبدی به یادداشت کیهان:

جناحی که به دنبال یکدست سازی 
است نمی تواند بازی رقابتی را آغاز کند
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